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ΘΕΜΑ: «Στο έλεος της γραφειοκρατίας και των περικοπών στο
εξής οι οικογένειες με παιδιά με ειδικές μαθησιακές
ανάγκες»

Κύριε Υπουργέ,

Σύμφωνα με την τροποποίηση του Ενιαίου Κανονισμού Παροχής Υπηρεσιών
του ΕΟΠΥΥ,  οι ειδικές θεραπείες για παιδιά με ΔΕΠΥ και συγκεκριμένα ο
κωδικός ο f90.0 ΔΕΠΥ, που αφορά στη Διαταραχή της Δραστηριότητας και
Προσοχής προβλέπει τις εξής παροχές: 12 Εργοθεραπείες, 8
Ψυχοθεραπείες/Θεραπείες Συμπεριφοράς, 8 Ειδικής Διαπαιδαγώγησης, 4
Οικογενειακής Ψυχοθεραπείας και η ανανέωση γίνεται ανά εξάμηνο. Η
αποζημίωση που δίνεται στον γονέα είναι η ακόλουθη: Τα 12 τμχ
εργοθεραπείας και τα 8 τμχ ψυχοθεραπείας, 20 στο σύνολο, υπολογίζονται
επί 15 €, στο σύνολό τους 300 €. Η ειδική διαπαιδαγώγηση υπολογίζεται με
1,23 € το τμχ, δηλαδή 9,84 €. Οπότε, όλο το παραπεμπτικό έχει επιστροφή
στον γονέα 309,84 €/μηνιαίως. Δυστυχώς, ο ΕΟΠΠΥ από τα τέλη Νοέμβρη
του 2023 σταμάτησε τις ανανεώσεις όλων των κωδικών f90.0 και ζητάει από
τους γονείς να περάσουν ΚΕΔΑΣΥ, γεγονός που λειτουργεί αποθαρρυντικά γι’
αυτούς,  αφού φοβούνται ότι το ραντεβού στο ΚΕΔΑΣΥ θα κλειστεί για μετά
από 8-10 μήνες, όπως συνήθως γίνεται λόγω του όγκου των εξεταζόμενων
παιδιών,  γεγονός που θα αποτελέσει την αιτία για την καθυστέρηση των
συνεδριών τους με ειδικούς θεραπευτές ή την αιτία για διακοπή τους και την
ένταξη των παιδιών τους στα Τμήματα Ένταξης των σχολικών μονάδων, που
διαθέτουν αντίστοιχα τμήματα. Η καθυστέρηση αυτή οδηγεί πολλούς γονείς,
μη γνωρίζοντας τη γνωμάτευση που θα ακολουθήσει μετά την εξέταση των
παιδιών τους από τα ΚΕΔΑΣΥ, στην απόφαση να μην εξακολουθήσουν να
στέλνουν τα παιδιά τους σε ιδιωτικά θεραπευτήρια με τον φόβο ότι θα
αργήσουν να πάρουν την επιστροφή των χρημάτων τους, εφόσον
προκαταβάλλουν, όπως προβλέπεται, τα χρήματα για τις υπηρεσίες που
δέχονται τα παιδιά τους ή στη χειρότερη περίπτωση ότι δε θα τα λάβουν ποτέ,
σε περίπτωση που το ΚΕΔΑΣΥ προβεί σε διαφορετική διάγνωση από αυτήν
που έχουν στα χέρια τους από τους ιδιώτες γιατρούς (αναπτυξιολόγο,
παιδονευρολόγο ή παιδοψυχίατρο), οι οποίοι μέχρι πρόσφατα γνωμάτευσαν
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για τα παιδιά τους και, όπως προβλέπονταν μέχρι πρότινος, μπορούσαν να
εκδώσουν παραπεμπτικό για τις ειδικές θεραπείες αυτών. Οι αλλαγές στον
Ενιαίο Κανονισμό του ΕΟΠΠΥ ωστόσο δεν επιφέρουν άγχος και ταλαιπωρία
μόνο στις οικογένειες, αλλά και στους εργαζόμενους στα ιδιωτικά
θεραπευτήρια, οι οποίοι έχουν περιέλθει σε καθεστώς αγωνίας και φόβου για
επικείμενες απολύσεις από τους ιδιοκτήτες των θεραπευτηρίων,  οι οποίοι με
τη σειρά τους θα αναγκαστούν να προβούν πολλές φορές χωρίς τη θέλησή
τους σε κάτι ανάλογο, εφόσον γίνονται θεατές της μείωσης των κεφαλαίων
που επένδυσαν για την ανάπτυξη και επένδυση των θεραπευτηρίων τους,
λόγω της μείωσης του αριθμού των εκπαιδευόμενων παιδιών. Ας μην ξεχνάμε
ότι στα πλαίσια του υγιούς ανταγωνισμού και της βελτίωσης των
παρεχόμενων υπηρεσιών οι ιδιοκτήτες των θεραπευτηρίων επιζητούν
διαρκώς τη μεγαλύτερη εξειδίκευση και επιμόρφωση των εργαζομένων,
επενδύοντας μεγάλα χρηματικά ποσά σε παρακολούθηση σεμιναρίων και
αγορά εξοπλισμού, ώστε οι εργαζόμενοι να είναι πλήρως καταρτισμένοι στα
νέα επιστημονικά δεδομένα αλλά και οι χώροι που φιλοξενούν παιδιά με
ιδιαίτερες μαθησιακές ανάγκες να έχουν τον απαραίτητο εκσυγχρονισμό στον
εξοπλισμό τους. Το πιο σημαντικό όμως από όλα όσα προαναφέραμε, για
αυτό και το αφήσαμε τελευταίο,  είναι ότι με αυτή την αλλαγή τα μεγαλύτερα
θύματα είναι τα παιδιά αυτά, που η θετική εξέλιξή τους θα καθυστερήσει ή θα
διακοπεί βάναυσα, εξαιτίας της νέας διαδικασίας που προβλέπει ο Ενιαίος
Κανονισμός για τις περιπτώσεις αυτές. Γνωρίζουμε πόσο σημαντικό έργο
παρέχουν όλα αυτά τα κέντρα θεραπείας τόσο από άποψης υπέρβασης των
μαθησιακών δυσκολιών όσο και από άποψης ψυχολογικής υποστήριξης και
ενδυνάμωσης των παιδιών και των γονέων τους. Τα παιδιά αυτά πρέπει να
παραμείνουν στο επίκεντρο της προσοχής της πολιτείας,  η οποία έχει χρέος
να τα καταστήσει χρήσιμα και λειτουργικά μέλη της κοινωνίας, παρέχοντάς
τους την κατάλληλη εκπαίδευση και υποστήριξη, και να μην τα καταδικάσει σε
κοινωνικό αποκλεισμό ή να τα καταστήσει πολίτες δεύτερης κατηγορίας.

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:

Προτίθεστε να προβείτε σε τροποποίηση του Ενιαίου Κανονισμού του ΕΟΠΠΥ
για την περίπτωση του f90.0 ΔΕΠΥ, προκειμένου να συνεχίσουν απρόσκοπτα
τις ειδικές θεραπείες τους τα παιδιά με ΔΕΠΥ,  επιτρέποντας σε ιδιώτες
γιατρούς την έκδοση των παραπεμπτικών για τις εγκεκριμένες θεραπείες,
χωρίς τη συγκατάθεση του ΚΕΔΑΣΥ, διαδικασία η οποία τηρούνταν έως
πρότινος;

Ο ερωτών Βουλευτής

ΧΗΤΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ




